
 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 

 
 Készült: 2025. március 1-jén, a Honvéd Kulturális Központ Regiment Éttermében, a 

   Felderítők Társasága Egyesület éves Közgyűlésén 
 
 
 10:00-kor az Egyesület elnöke, dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok bejelenti a 
jelenlévőknek, hogy a meghirdetett időpontban határozatképtelenség miatt a Közgyűlést nem lehet 
megtartani. Ezért 10:30-ra a meghívóban jelzett módon a Közgyűlést ismételten összehívja.  
 

10:30-kor az elnök megnyitja az ismételten összehívott Közgyűlést. Kijelenti, hogy az ismételt 
összehívás után a Közgyűlés már a megjelentek létszámától függetlenül határozatképes. A távollevők 
magas száma valószínűsíthetően az éppen tomboló influenzajárvány miatti megbetegedések vagy a 
megbetegedéstől való félelem miatt alakult ki. Közli, hogy a megjelentek száma 69 fő. Néhány szóban 
köszönti a Közgyűlésen megjelent vendégeket, és a tagságot, majd hivatkozva az előzetesen 
megküldött napirend-tervezetre, javaslatot tesz a rendezvény lebonyolításában segédkező 
személyekre: levezető elnöknek Széles Ernő ny. dandártábornokot, jegyzőkönyvvezetőnek Dávid 
Ede ny. alezredest, jegyzőkönyv hitelesítőknek Talián István ezredest és Síkvölgyi László ny. 
alezredest javasolja a Közgyűlésnek.  Ezután személyenként szavazást kér. 
 
 A javaslatokat a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 
 

Ezután az Egyesület elnöke átadja a szót a levezető elnöknek, Széles Ernő ny. 
dandártábornoknak.  

 
A levezető elnök először is kéri, hogy együtt énekeljük el a Himnuszt. Köszönti a Közgyűlésen 

megjelenteket. Külön köszönti a meghívott vendégeket: a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat 
vezetése részéről megjelenő Szabó Gerzson dandártábornokot, a KNBSZ műveleti főnökét 
(főigazgató-helyettesét), Hajnik Lászlót, a HM védelempolitikáért felelős helyettes államtitkárát, 
tagtársunkat, Galló István ny. ezredest, a Balassi Bálint Bajtársi Egyesület elnökét, Kis-Benedek 
József ny. ezredest, a Magyar Hadtudományi Társaság Nemzetbiztonsági Szakosztályának elnökét, 
tagtársunkat, dr. habil. Boda József ny. nb. vezérőrnagyot, a Magyar Ejtőernyősök Bajtársi 
Szövetsége Tanácsadó Testületének elnökét, aki szintén tagtársunk, Fucsku Sándor vezérőrnagyot, 
az Egyesület alelnökét.  

A levezető elnök megállapítja, hogy az Egyesület tagságából 69 fő jelent meg, vagyis a 
Közgyűlés ezzel a létszámmal csak így, a második összehívásra határozatképes. 

 
 A levezető elnök ismerteti a Közgyűlés tervezett (és korábban megküldött) napirendi pontjait. 
(1. sz. melléklet – a Közgyűlési meghívó csatolva). Megkérdezi, hogy a résztvevőknek van-e más 
javaslata.  

Más javaslat nem érkezett, az Elnökség napirendi pontokra vonatkozó javaslatait a 
Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 

 
A levezető elnök ezt követően felkéri az Egyesület elnökét, dr. Tömösváry Zsigmond ny. 

dandártábornokot a beszámoló megtartására az Elnökség 2024. évben végzett munkájáról. 
 
1. sz. napirendi pont 
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Dr. Tömösváry Zsigmond ny. ddtbk. elnök ismerteti az Elnökség beszámolóját az elmúlt 

évben végzett munkáról (2. sz. melléklet csatolva). 
 
Az elnök azzal kezdi, hogy az Elnökség 2024. évi tevékenységét az Egyesületünk szervezeti 

stabilitásának megőrzése, a honvédelem érdekében tevékenykedő társadalmi szervezetek sorában 
elfoglalt helyének megerősítése, együttműködő partnereinkkel meglévő kapcsolataink további 
erősítése, tagjaink számára színvonalas, vonzó programok szervezése, szociális kérdésekben 
támogatása és ezzel együtt a taglétszám örvendetes növekedése jellemezte. 

 
 
Az elnök kifejti, hogy a beszámolási időszakban az Elnökség fontos feladata volt a 2024. évi 

beszámoló Közgyűlésen elfogadott határozatokban, illetve a Feladattervben megfogalmazott 
tennivalók végrehajtása. Kiemelte a jogszabályban előírt okmányoknak és jegyzőkönyveknek a 
Fővárosi Törvényszék, illetve az Országos Bírói Hivatal részére történő előkészítését és felterjesztését, 
különösen annak tükrében, hogy a Közgyűlés módosította az Alapszabályunkat. Fontosnak tartja még 
megemlíteni az Elnökség, valamint az egyes Szekciók által önállóan, illetve együttműködő 
partnereinkkel közösen szervezett rendezvényeket. Közülük is kiemelten, a KNBSZ Tudományos 
Tanácsával és a Nemzeti Közszolgálati Egyetem Katonai Nemzetbiztonsági Tanszékével közösen a 
Stefánia Palotában szervezett rendezvényeken való részvételünket, továbbá a Felderítők Napja 
alkalmából, családtagok részvételével tartott ünnepi megemlékezést. 

 
Külön kitér arra, hogy volt, amiben viszont az Elnökség nem tudta maradéktalanul teljesíteni a 

munkatervben meghatározott feladatokat. Ennek egyik oka az Egyesület nem túl kedvező korfájából 
adódik. Az egyes rendezvényeken egészségügyi problémák miatt a tervezettnél kisebb létszámú volt a 
részvétel. A másik pedig a kedvezőtlen biztonságpolitikai környezetből adódó feladatok az aktív korú 
állományt kötötték le jobban, ezért számos munkaidőben tartott rendezvényünkön nem tudtak 
megjelenni. 

 
Elsőként az Elnökség tárgyévben végzett munkáját elemezte, amelynek lényege az éves 

munkaprogramban foglaltak, tehát az Egyesület által szervezett rendezvények, programok, az 
együttműködő partnereinkkel kötött megállapodások előkészítésével és végrehajtásával összefüggő 
feladatok, tagfelvételek, illetve egyéb technikai jellegű kérdések elvégzése. 

  
Az Elnökség aktívan kivette részét a központi rendezvényekre történő mozgósításból, illetve 

maga is több rendezvényt szervezett. Így például, az Elnökség szervezte az Egyesület képviselőinek 
részvételét a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat és más együttműködő szervezetek által tartott 
rendezvényeken, testületi üléseken, konferenciákon, könyvbemutatókon, tájékoztatókon. Ugyancsak 
az Elnökség készítette el az Egyesület tevékenységével kapcsolatosan felterjesztésre került, 
központilag előírt jelentéseket, tájékoztatókat, adatlapokat. 

  
 
Az elnök megállapítja, hogy az Elnökség a munkája alapvető színtereinek a beszámolási 

időszakban is a Szekciókat tekintette.   
 
A Tudományos Szekció 2024. évi tevékenysége során is fő feladatának tekintette a 

felderítés/hírszerzés és a biztonságpolitika témakörével kapcsolatos rendezvények (konferenciák, 
klub-napok, könyvbemutatók, látogatások) szervezését, szakmatörténeti kutatási eredmények 
rendszerezését, megjelenítését és közreadását. A Szekció továbbra is nagy figyelmet fordított 
Egyesületünk tagjainak mozgósítására, szakmai összetartozásuk erősítésére. Együttműködő 
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partnereink számára továbbra is biztosította, és igény szerint elérhetővé tette, a tagjaink által képviselt 
szakmai tudást és tapasztalatot. A Szekció folyamatosan támogatta az Egyesület évkönyvének és 
konferencia-kiadványainak megjelentetését, segítette a Felderítő Szemle, a Szakmai Szemle, valamint 
a National Security Review rendszeres megjelenését, valamint előadást tartott az Egyesületünkkel 
kapcsolatban lévő szervezeteknél (MHTT, Nyugállományúak Klubja). 

 
A Szekció (az Elnökség támogatásával) a beszámolási időszakban négy klub-rendezvényt 

szervezett. Részt vett a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat, a Magyar Hadtudományi Társaság és 
egyéb együttműködő szervezet konferenciáin, ahol a rendezvények sikeréhez előadások tartásával 
járult hozzá. Ugyancsak előadást tartott a Nyugállományúak Klubjában.  

 
Az elnök megfelelő részletességgel szól a biztonságpolitikai klubnapokról is, melyek sikert 

arattak a tagság körében. Megállapítja, hogy rendezvényeinket tagjaink szívesen és rendszeresen 
látogatják, igénylik a találkozást, érdeklődnek programjaink iránt. Viszont az is adottság, hogy a 
rendezvények megtartására rendelkezésünkre álló terem elég kicsi, ezért behatárolt a résztvevők 
száma. Emiatt elnézést kér azoktól, akik úgy érzik, hogy nem jutottak el egy általuk fontosnak tartott 
rendezvényre. 

 
Összegezve megállapítja, hogy a Tudományos Szekció az elmúlt évben is aktívan és 

célirányosan tevékenykedett, és a Közgyűlés által jóváhagyott éves munkatervét végrehajtotta.  
 
Az elnök – áttérve a Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció munkájára – kijelenti, hogy az 

a beszámolási időszakban az Egyesület és a Szekció éves munkaprogramja alapján szervezte 
tevékenységét. Eredményes munkát végzett a Felderítők Napi – immár hagyományossá vált – ünnepi 
rendezvény előkészítése és megszervezése terén.  

 
A Szekció egyik kiemelt fontosságú feladata volt a hasonló profilú, velünk együttműködő 

társadalmi szervezetekkel való kapcsolattartás figyelemmel kísérése és segítése. Így a Magyar 
Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségével, a Magyar Hadtudományi Társasággal, a Szemere Bertalan 
Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társasággal. De a korábban megkötött 
megállapodások szellemében a Szekció közreműködésével folytatta az együttműködést a 
Békefenntartók Bajtársi Egyesületével is. Ugyancsak folyamatos volt az együttműködés a Balassi 
Bálint Bajtársi Egyesülettel.  

Széles Ernő ny. dandártábornok tagtársunk személye biztosítéka annak, hogy a két szervezet 
tagjai kölcsönösen részt vehetnek egymás programjain és segítik egymás tevékenységét.  

 
Az elnök kijelenti, hogy az Elnökség és az Egyesület tagjai aktivitásának köszönhetően mára 

jelentősen megnövekedett a szervezet ismertsége és elismertsége. Egyre több szervezet keresi a 
kapcsolatot az Egyesületünkkel, szervez velünk közös programokat és veszi igénybe a tagjaink által 
képviselt szakmai tudást és tapasztalatot. Mindezek eredményeként, az elmúlt évben jelentősen 
megnőtt a tagjaink sorába jelentkezők száma is. 

 
Az elnök fontosnak tartja megjegyezni, hogy azokkal a társadalmi szervezetekkel, amelyekkel 

Együttműködési Megállapodásaink vannak, kiegyensúlyozott a kapcsolat. E gyorsan változó 
világunkban azonban célszerű folyamatosan karbantartanunk az együttműködési 
megállapodásokat, kölcsönösen támogatva egymás működését.  

 
Az elnök, miután értékelte az együttműködő szervezetekkel a közös munkát, külön kitér a 

Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálattal meglévő kapcsolatunkra. Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy 
2024. január 30-án fogadta őt Tajti Norbert vezérőrnagy, akit tájékoztatott az Egyesület 
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tevékenységéről.  A Főigazgató úr biztosította arról, hogy a KNBSZ vezetésének támogatása a 
jövőben is töretlen marad. Ezt mindannyiunk nevében megköszönte. 

 
Más vezetők részt vettek a konferenciánkon és a Felderítők Napja alkalmából rendezett családi 

rendezvényünkön. A pozitívumokhoz sorolja azt a tényt is, hogy tagjai lehettünk a Szolgálat szakmai 
folyóirata, a Felderítő Szemle megjelenését segítő Szerkesztő Bizottságnak. 

 
Az elnök ezután áttér a Szociális Szekció elmúlt évi tevékenységére. Megállapítja, hogy a 

Szekció a feladatait 2024-ben a Felderítők Társasága Egyesület alapszabályára támaszkodva, a 
munkaterv alapján hajtotta végre. A tevékenysége során igyekezett az Egyesület nehéz helyzetbe került 
tagjait felkutatni, és megkeresni részükre a segítségnyújtás lehetőségeit. Szervezte az Egyesület 
kegyeleti tevékenységét. Ezen kívül kutatta, hogy szociális kérdésekben milyen új lehetőségek 
lehetnek a tagság életének segítésében. Ez utóbbi érdekében lehetőségeket keresett és kapcsolatok 
kialakítására törekedett a Magyar Honvédség szervezeteivel szociális kérdésekben. 

 
Az elnök külön kiemeli, hogy a beszámolási időszaban a Magyar Honvédség Katonai 

Igazgatási és Központi Nyilvántartó Parancsnoksággal kötött együttműködési megállapodás keretében 
számunkra igen hasznos támogatásokat kaptunk. Viszont közben a változó körülmények elérték 
együttműködő partnerünket és a szervezetet átalakították. Keressük a kapcsolatot a jogutóddal, mert 
számunkra fontos és érzékeny területről van szó.  

 
A beszámoló keretében az elnök név szerint felsorolja azon bajtársainkat, akik a beszámolási 

időszakban elhaláloztak. A Közgyűlés részvevői néma felállással adóznak emléküknek.  
 
Az elnök kiemeli, hogy 2024.-ben Egyesületünk és ezen belül a Szociális Szekció munkája 

során sikerült több olyan lehetőségeket kihasználni, ami növelte a tagok szociális és egészségügyi 
biztonságát. Példának a Gondosóra programot hozza fel, ami nagy sikert aratott idősebb tagtársaink 
körében. Sikerrel népszerűsítette az ÉletMentő programot, az EESZT-t, az Egészségablakot, valamint 
a NetDoktort.  

 
Az elnök néhány mondat erejéig kitér a Felderítő I–II. nyugdíjas tagozatok vezetőivel való 

együttműködésre szociális kérdésekben. Megállapítja, hogy mindhárom szervezet törekedett arra, 
hogy lehetőleg azonos információval rendelkezzen szociális és kegyeleti ügyekben. 

 
Az elnök összeségében megállapítja, hogy a Szociális Szekció 2024-ben elvégzett munkája 

segítette a Felderítők Társasága Egyesület szociális célkitűzéseinek megvalósítását. 
 
Végül az elnök szól a Felügyelő Bizottság Egyesületünk munkáját támogató tevékenységéről. 

Kijelenti, hogy a Bizottság hatékony és aktív segítséget nyújtott ahhoz, hogy Egyesületünk minden 
tekintetben a jogszabályi előírásoknak megfelelően szervezze munkáját, életét. Vezetője, illetve 
képviselője rendszeresen részt vett az elnökségi üléseken és véleményével folyamatosan segítette 
annak munkáját. 

 
Az elnök a taglétszám alakulásáról elmondja: a beszámolási időszakban 4 fő elhalálozott, 1 fő 

kilépett tagjaink sorából, viszont 6 fő rendes taggal gyarapodtunk. Közülük öt fő aktív állományú, ami 
reményeink szerint a 2023-as évvel kezdődött új tendencia folytatását jelenti. Jelenlegi taglétszámunk 
179 fő, (28 Örökös Tiszteletbeli Tag, 145 rendes tag, 6 pártoló tag), ami az Egyesület presztízsének és 
vonzerejének megőrzéséről tanúskodik.  
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Az elnök emlékezteti a tagságot, hogy Egyesületünk életének és tevékenységének bemutatását 
segítendő – ez alkalommal ismételten nyomtatott formában – kézbe vehetik az idei Évkönyvet 
(sorrendben immár a tizennegyediket!). A kiadvány szemléletes áttekintést ad éves munkánkról, 
tartalmazza éves beszámolónkat és munkatervünket, képeket, híreket közöl tagságunk és a 
szervezetünk iránt érdeklődők számára.  

 
Az elnök felhívja a figyelmet arra, hogy az Egyesület honlapja a KNBSZ támogatásának 

köszönhetően továbbra is él, és működik. 
 
Az elnök tájékoztatja a Közgyűlést, hogy Egyesületünk működési feltételrendszere javítása 

érdekében, a korábbi évekhez hasonlóan, az Elnökség 2024-ben ismételten pályázatot nyújtott be a 
NEMZETI EGYÜTTMŰKÖDÉSI ALAP-hoz. Az eddig kapott pályázati források hatékonyan 
hozzájárultak egyesületünk stabil gazdasági helyzetéhez és a magasabb színvonalú szakmai 
tevékenység végzéséhez. 

  
Az Elnökség a 2023-as pályázati pénzünk felhasználására és elszámolására módosítási 

kérelmet adott be, amit elutasítottak így aztán az évkönyv kifizetése után megmaradt mintegy 130 ezer 
forintot vissza kellett utalni. A visszautalás után a támogatás beszámolóját a kiíró elfogadta, így azt 
lezártnak tekinthetjük. 

 
Az előző évek tapasztalatait felhasználva az Elnökség a 2024. évi pályázatot jobban 

igazította a napi működési igényeinkhez.  A nyomdai költségeken kívül egyéb adminisztrációs 
költségeink fedezésére is elszámolható lesz a pályázati összeg egyik része. A benyújtott pályázatot a 
kiíró befogadta, érvényesnek nyilvánította. Megkaptuk a támogatói okiratot és a 400 ezer forint 
megjelent a számlánkon. 

 
Az elnök az Elnökség beszámolójának zárásaként kéri a Közgyűlés résztvevőit, hogy 

hozzászólásaikkal tegyék teljesebbé a beszámolót. 
 

 A Közgyűlés levezető elnöke ismerteti, hogy a munka tovább folytatásaként először kérdések 
következnek, majd hozzászólások. 
 Van-e kérdés? Megállapítja, hogy nincs. 
 
 Van-e hozzászólás?  
 

Szabó Gerzson dandártábornok, a KNBSZ műveleti főnöke,(főigazgató-helyettes) kér 
szót. Elmondja: örömmel vette, hogy neki jutott ez a megtisztelő feladat, hogy képviselheti a KNBSZ 
vezetését ezen a rendezvényen. Először is a legfontosabbnak azt tartja, hogy tolmácsolja Tajti 
Norbert vezérőrnagy főigazgató ígéretét. Ezek szerint az nem fordulhat elő, hogy a KNBSZ-re ne 
tudjon számítani az Egyesület. Ez egy elköteleződés a Szolgálat vezetése részéről. Megjegyzi, hogy a 
jelenlegi a második alkalma, hogy az Egyesület rendezvényén részt vehet. Viszont ez az első, hogy 
meghallgathatta az éves beszámolót. Lenyűgözőnek tartja a teljesítményt, a sok munkát, amit az 
Elnökség és a tagság végzett. Ehhez szívből gratulál, és köszöni. Meggyőződése, hogy az a munka, 
amit a tagok végeznek, nagyban hozzájárul korunk gyorsan változó biztonságpolitikai környezetének 
jobb megismeréséhez, és hozzájárul a KNBSZ feladatkörének eredményesebb ellátásához.  

Rövid hozzászólása végén javaslattal él: tavaly elhunyt egy bajtársunk, Vékás-Kovács Imre 
ezredes. Ő nem volt tag, mivel korábbi beosztásai ezt nem tették lehetővé. Viszont egy ízig-vérig 
felderítőről beszélhetünk. Ezért javasolja, hogy rövid főhajtással emlékezzünk meg róla. 
Emlékeztetőül elmondja, hogy Csádban volt katonai attasé, és feladatvégrehajtás közben vesztette 
életét.  
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A Közgyűlés résztvevői felállva, néma főhajtással emlékeznek Vékás-Kovács Imrére.  
 
Folytatva hozzászólását megállapítja, hogy örömmel lát sok ismerős arcot a rendezvényen, 

korábbi kollégáit, elöljáróit, akiknek sokat köszönhet. Még egyszer köszöni a meghívást, s sok sikert 
kíván az Egyesület további munkájához. 

 
A levezető elnök kérdezi, van-e még hozzászóló.  
 
Az Egyesület elnöke kér szót. Elmondja, hogy nagyon jól estek neki Szabó Gerzson 

dandártábornok szavai. Úgy vette észre az eddigi találkozásai során, hogy a KNBSZ új vezetése is 
maximálisan értékeli az Egyesület munkáját, s enélkül a támogatás nélkül nehezen tudna létezni a 
szervezet. Pont azért nem csatlakozott az egyesület a BEOSZ-hoz, vagy más társadalmi szervezeteket, 
bajtársi egyesületeket összefogó egyesülethez, hogy meg tudjon maradni szakmai szervezetnek. Ezt 
sikerült majd’ húsz évig megőrizni, és szeretnénk, hogy ez továbbra is így legyen. Az Egyesület 
továbbra is szeretné folytatni a korábbi gyümölcsöző együttműködését a KNBSZ-szel.  

 
A levezető elnök megállapítja, hogy nincs több hozzászóló. Ezután kézfeltartással történő 

szavazásra bocsájtja az Elnökség beszámoló jelentését.  
 
Az Elnökség beszámolóját a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 

 
A Közgyűlés levezető elnöke ezután felkéri a pénzügyi referenst a pénzügyi beszámoló 

megtartására. 
 
2. sz. napirendi pont 
 
Zsoltész Gábor ezredes, pénzügyi referens tájékoztató jelentése a Közgyűlésnek a 2024. évi 

költségvetési keret felhasználásáról és a 2025. évi költségvetés tervezetéről (3. sz. melléklet csatolva).  
Emlékeztet rá, hogy a Felderítők Társasága Egyesület tekintettel arra, hogy vállalkozási 

tevékenységet nem folytat, éves árbevétele nem éri el az 50 millió forintot, illetve nem közhasznú 
besorolású, egyszeres könyvvitelt vezethet.  

 
  Kijelenti, hogy a Felderítők Társasága Egyesület 2024. évben sem költségvetési 

támogatásban, sem cél szerinti juttatásban nem részesült. Vezető tisztségviselőinek juttatást nem 
nyújtott.  

A vagyon felhasználásával kapcsolatosan a Felderítők Társasága Egyesület 2024. év végén 5 
darab tárgyi eszközzel (4 db laptop és 1 db projektor) rendelkezik, amelyek számviteli értéke 153.414 
Ft. 

 
A Felderítők Társasága Egyesület gazdálkodásának törvényi előírásoknak való megfelelése 

érdekében 2024. évben is időben benyújtotta és letétbe helyezte az Országos Bírósági Hivatalnál a 
2023. évről szóló, közgyűlés által elfogadott éves egyszerűsített beszámolót, a közhasznúsági 
mellékletekkel együtt.  

Eleget tett a Nemzeti Adó és Vámhivatal felé az előírt bevallási kötelezettségeinknek, 
amelynek keretében elszámolt a 2023. évben felajánlott személyi jövedelemadó 1%-ával.  

 
Zsoltész ezredes a pénzforgalmi adatokról átfogóan tájékoztatja a Közgyűlést: kerekítve 1 260 

000 Ft-tal indította az évet (2024.) az Egyesület. 581 500 Ft folyt be tagdíj címén 110 főtől. Ez több 
tagdíjfizetőt jelent, mint korábban volt. 
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Volt egy 400 000 Ft-os bevétel pályázati forrásból, konkrétan a Bethlen Gábor Alapítványtól. 
Az SZJA 1%-os felajánlásából 255 266 Ft folyt be. (Ez több, mint egy évvel korábban.) Ezen kívül 
közcélú adományként 100 550 Ft érkezett az Egyesület számlájára. 

 
A referens egy újdonságról számolt be. A MOHU-nál az Egyesület számára is lehetett QR 

kódot generálni, vagyis a palackok 50 Ft-os betétdíjából keletkezett összeget az Egyesület 
bankszámlájára is el lehet utalni. 

 
Összességében így 2024-ben 1 337 000 Ft bevétel keletkezett, ami azt jelentette, hogy (a 

maradványösszeggel együtt) 2 596 000 Ft-tal gazdálkodhatott az Egyesület. 
 
A kiadási oldalon 356 000 Ft-ot költött az Egyesület a napi kiadásokra. Ennek legnagyobb 

tétele az irodabérlés és irodaszer beszerzés volt. Ezen kívül egy számítógép vásárlása történt meg 
184 000 Ft értékben.  

 
Szakmai feladatokra 324 000 Ft volt a kiadás. Ez jelentős növekedés az előző évhez képest.  

Ennek oka, hogy az évkönyv ismét kinyomtatásra került a tagok számára, valamint az Elnökség a 
2023. évi évkönyv (jelentősen csökkentett példányszám) nyomtatási költségét átvitte 2024-re, így 
annak költsége a mostani beszámolási időszak pénzügyi beszámolóban szerepel. Kegyeleti kiadás 
2024-ben is 30 000 Ft volt. Így összességében a közcélú kiadások 2024-ben 354 000 Ft-ot tettek ki. 

 
A tartalékot csökkenteni kellett 132 000 Ft-tal, amit vissza kellett utalni a támogatás fel nem 

használása miatt. Mivel tisztességesen elszámolt az Egyesület a támogatás összegével, így továbbra is 
pályázhatunk támogatásra.  

 
Összességében 1 027 000 Ft volt a kiadás 2024-ben. A számok alapján 309 000 Ft-tal 

növekedett az Egyesület vagyona, de mivel a 2024-ben kapott pályázati pénzzel 2025-ben kell 
elszámolni, ezért gyakorlatilag az Egyesület felhasználta a tavalyi bevételét, bár papíron nyeresége 
volt. Az év végén tehát 1 569 000 Ft maradvány keletkezett.  

 
A részletes adatokat az Egyesület tagsága megtekintheti a pénzügyi referensnél, majd ezek 

később az interneten is elérhetők lesznek. 
 
A 2025. év pénzügyi tervével kapcsolatban elmondja: tehát a maradványértékkel indítjuk az 

évet, ami 1 569 000 Ft. Ebben az évben is várjuk a Bethlen Gábor Alapítványtól, hogy megérkezzen a 
kért 400 000 Ft pályázati összeg. Ebben az évben is számítani lehet arra, hogy 110 fő befizeti a tagdíjat. 
Ezt már sokan befizették, illetve átutalták, ebből 550 000 Ft-ot várunk. Az adó 1%-ából is várjuk, hogy 
befolyik legalább 250 000 Ft. Ezekkel akár 1 200 000 Ft bevételt is el tudunk érni 2025-ben. 

 
A kiadási oldalon a működési kiadásokat 267 000 Ft-on tervezte a referens erre az évre. A 

működéshez szükséges eszközök vásárlására 200 000 Ft-ot tervez a referens, mivel a Win 10 
támogatása az idén megszűnik, s a meglévő eszközök egy része végérvényesen elavul. (A 
nyilvántartási értékük már korábban 0 Ft-ra íródott.) A közcélú kiadások esetében az évkönyv 
nyomtatási költségei jelentős kiadással bírnak, 434 000 Ft-tal tervezett. Zsoltész ezredes úgy 
prognosztizálja, hogy meglesz a kiadásokra a szükséges fedezet, az év végéig várhatóan 600 000 Ft 
maradvány fog keletkezni, és a költségvetés semmiképpen nem fog negatívba fordulni.  Természetesen 
az Elnökség menet közben gondoskodik arról, hogy a költségvetés egyensúlyban maradjon.  

 
Összegezve, a 2025-ös évre az Egyesület működésének és a célul kitűzött feladatok ellátásának 

biztosítva van a pénzügyi fedezete. 
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A levezető elnök kérdése a Közgyűléshez: Van-e kérdés, hozzászólás a pénzügyi 

tájékoztatóhoz, illetve a 2025. évi költségvetési tervezethez? Megállapítja, hogy nincs, ezért 
javasolja, hogy szavazzunk az elhangzott tájékoztatóról. 

 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a beszámoló jelentést.  
 
A pénzügyi beszámolót a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 
 
3. sz. napirendi pont 
 
Pászka Tibor ny. dandártábornok, a Felügyelő Bizottság elnöke ismerteti a FB 

tájékoztatóját a beszámolási időszak tapasztalatairól (4. sz. melléklet).  
 
Az előadó ismerteti, hogy a Felügyelő Bizottság az Egyesület Alapszabályában meghatározott 

feladataival és jogkörével összhangban vizsgálta az Egyesület működésének törvényességét, a 
pénzkezelési és eszközgazdálkodási szabályok érvényesülését, a szakmai támogató pályázatokon 
elnyert, valamint a támogatásokból eredő pénzek előírásoknak megfelelő felhasználását. Mindjárt az 
elején rögzíti, hogy az ellenőrzések hiányosságot, jogszabálysértést nem tártak fel. 

 
A Bizottság a beszámolási időszakban kiemelt figyelmet fordított az egyesületi iratkezelésre és 

irattárolásra. Megállapította, hogy a korábban elkészített, szigorú, egységes tárolást előíró szabályzat, 
azért nem kerülhetett elfogadásra, mert az elhelyezési nehézségek nem teszik lehetővé annak 
maradéktalan betartását. Ugyanakkor a jelenlegi eljárás – Elnök: jogi személyhez kötött 
dokumentumok, Titkár: személyi adatokat is tartalmazó iratok, Pénzügyi referens: pénzügyi 
okmányok – biztosítja az adat- és személyiség védelmi megfelelőséget.  

 
A Bizottság az egyesületi Vezetőség területekért felelős munkatársaival együttműködve 

végezhette feladatait. Tartalmas és támogató megbeszélésekre került sor dr. Tömösváry Zsigmond 
nyugállományú dandártábornokkal, az Egyesület elnökével, Juhász György nyugállományú 
dandártábornokkal, szekcióvezetővel, Zsoltész Gábor ezredes pénzügyi referenssel, valamint Király 
Elemér nyugállományú ezredessel, pályázatíróval.  

 
A Vezetőség munkáját támogató tevékenysége során a Bizottság elnöke részt vett az Állami 

Számvevőszék civil szervezetek számára rendezett tudásmegosztó konferenciáján. Az eseményt a 
Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. és a Századvég Közéleti Tudás Alapítvány szervezte, ahol az ÁSZ 
munkatársai példákon keresztül bemutatták az elvárt jó gyakorlatot és megosztották a gazdálkodási 
tevékenységre, valamint a felügyeleti ellenőrzésre vonatkozó tapasztalataikat. A rendezvényen kapott 
információkról az Egyesület érintett vezetőinek tájékoztató készült. 

 
 
Összefoglalóan kihangsúlyozza: a Felderítők Társasága Egyesület a vonatkozó törvények és 

jogszabályok betartásával, az Egyesület Alapszabályával összhangban működött. Eredményesen 
végezte a katonai felderítés történetének kutatását, az eredmények publikálását, a biztonságpolitikai 
előadások szervezését, a felderítő hagyományok ápolását, a tagság szociális gondozását és az 
együttműködőkkel a kapcsolattartást.  

 
Az Egyesület Elnöksége a jóváhagyott munkaterv szerint ülésezett. A hatáskörébe tartozó 

feladatokat jogszerűen, felelősséggel és kezdeményezően szervezte és végezte. Jelentési és 
tájékoztatási kötelezettségeinek időben eleget tett. 
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Az Egyesület gazdálkodása a vonatkozó törvények és pénzügyi előírások betartásával történt.  
 
Az Egyesület működését érintő jogszabálysértés, a szervezet érdekeit sértő esemény vagy 

bejelentés nem jutott a Bizottság tudomására.  
 
A Felderítők Társasága Egyesület célkitűzései tekintetében eredményes, működése 

vonatkozásában pedig törvényes tevékenységet végzett 2024. évben. 
 
Végül kéri a Felügyelő Bizottság beszámolójának elfogadását. 
 
A levezető elnök megkérdezi a Közgyűlés résztvevőit, hogy van-e kérdés, vélemény, 

javaslat az elhangzottakkal kapcsolatban. Egyéb kérdés, hozzászólás nincs – állapítja meg a 
levezető elnök. 

 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a tájékoztató jelentést.  
 
A Felügyelő Bizottság beszámolóját a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 
 
4. sz. napirendi pont 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok, az Egyesület elnöke ismerteti a 2025. év 

várható főbb feladatait (5. sz. melléklet). Azzal kezdi, hogy a 2024. évi Közgyűlésen elfogadott 
munkatervet csak részben sikerült végrehajtani, amint azt a beszámolóban is említette.  Az azóta eltelt 
időszak tapasztalatait figyelembe véve megállapítja, hogy új, eddig nem várt kihívással, egy 
megváltozott biztonságpolitikai környezet kedvezőtlen hatásaival kellett és kell még bizonyára egy 
ideig szembenéznünk.  

 
Ennek megfelelően az Elnökség úgy igyekezett összeállítani 2025. évi munkatervet, hogy az a 

korábbinál is rugalmasabb keretet biztosítson az Egyesület tevékenységének megszervezéséhez. Az év 
egyik kiemelt feladata lesz a Felderítők Társasága Egyesület megalakulása 20. évfordulójának a 
megünneplése. Ennek konkrét formája még kialakulóban van. Az első megemlékezésre a Felderítők 
Napja alkalmából tervezett rendezvényünkön kerül sor, s majd ezt követően 2026 júniusában ér véget. 
Még nem eldöntött, hogy egy konferencia, vagy egy ünnepi közgyűlés lesz a fő rendezvény. Ez függ 
a beérkező javaslatoktól és a lehetőségektől.  

 
A tervek szerint 2025-ben is elsősorban a szekciók lesznek tevekénységünk megszervezésének 

motorjai.  
 
Az Elnökség koordinálja a Szekciók tevékenységét, valamint biztosítja a szervezeti élet 

nélkülözhetetlen feltételeit és tartja a kapcsolatot az illetékes állami és társadalmi szervezetekkel és az 
együttműködő partnereinkkel. 

 
A Felderítők Társasága Egyesület Tudományos Szekciója az Elnökséggel szoros 

együttműködésben, 2025-ben folytatja az elmúlt években már jól bevált rendezvényformák 
szervezését (konferencia, biztonságpolitikai klub, könyvbemutatók, látogatások stb.). Naptári tervét 
rugalmas keretprogramnak tekinti, összhangban a Társaság alapszabályával és az elnökségi 
határozatokkal. Tapasztalataink alapján kijelenthetjük, hogy a biztonságunkkal kapcsolatos témák a 
tagság érdeklődésére tartanak számot, ezt világosan mutatja a résztvevők magas száma, aminek 
esetenként csak a rendelkezésre álló helyiség befogadó képessége szab korlátot. 
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2025-ben a Szekció munkájának központjában az erősen változó világunk körülményeivel, 

konfliktusokkal, válságkörzetekkel kapcsolatos témákkal foglalkozunk. Természetesen figyelembe 
vesszük az újonnan felmerülő eseményeket, számunkra is fontos könyvbemutatókat és ennek 
megfelelően alakítjuk, vagy módosítjuk a megvitatásra kerülő témákat. 

 
A Szekció az év során a korábbi gyakorlatnak megfelelően kapcsolatokat ápol más, hasonló 

profilú szervezetekkel és intézményekkel, keresi és kezdeményezi a velük történő együttműködést, 
valamint a közös megjelenés lehetőségét. Vállalja, hogy megszervezi és támogatja az Egyesület 
Évkönyvének kiadását, segíti a Felderítő Szemle rendszeres megjelentetését. Ahogy korábban is 
történt – igény esetén – az érdeklődő szervezetek számára elérhetővé teszi a tagjaink által képviselt 
szakmai tudást és tapasztalatot. Szakmai területét illetően támogatja az Egyesület által benyújtandó 
pályázatok kidolgozását.  

A Szekció általános vállalása, hogy rendezvények színvonalas szervezésével fenntartja és 
elmélyíti tagjaink bajtársiasságon alapuló összetartozását.   

 
 
A Polgári - Katonai Kapcsolatok Szekció 2025-ben fontos feladatának tekinti a háború és a 

pénzügyi-gazdasági-energiaügyi válság leküzdése érdekében hozott eddigi törvények, 
kormányrendeletek bennünket érintő hatásairól történő tájékoztatását, illetve mozgósítani tagjainkat 
arra, hogy kövessék figyelemmel az új intézkedéseket. 

 
A Szekció lehetőségei figyelembevételével, kapcsolatai felhasználásával folyamatosan 

tájékozódik az országunkhoz fizikailag is közel lévő orosz-ukrán konfliktus alakulásáról, a 
Tudományos Szekcióval együttműködésben igyekszik hozzájárulni tagságunk tájékoztatásának 
megszervezéséhez. 

 
A Szekció továbbra is tájékozódik és amennyiben lehetséges, együttműködés kialakítására tesz 

javaslatot az Elnökségnek a felderítés, hírszerzés területén működő katonai, illetve polgári 
szervezetekkel.  

 
Folyamatosan tartja a kapcsolatot az alábbi szervezetekkel és kölcsönösségi alapon részt vesz 

azok rendezvényein. Ezen kívül az Együttműködési Megállapodásokat rendszeresen áttekinti 
(névváltozások, tartalmi elemek): 

 
Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetsége 
Gazdálkodási és Tudományos Társaságok Szövetsége Rendvédelmi Tagozata  
Magyar Tartalékosok Szövetsége /MATASZ/  
Magyar Hadtudományi Társaság  
Szemere Bertalan Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társaság 
Magyar Rendészettudományi Társaság 
Békefenntartók Bajtársi Közhasznú Egyesülete 
Balassi Bálint Bajtársi Egyesület 
MH Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó Parancsnokság (v. jogutód szervezet) 
 
A Szociális Szekció 2025. évben is naprakész tájékoztatást kíván adni a tagság számára 

szociális, üdültetési és kegyeleti ügyekben.  
 
A járványok újbóli terjedése miatt törekszik a védekezéssel kapcsolatos információk, 

lehetőségek és tapasztalatok eljuttatására a tagság számára. 
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Az Elnökség támogatásával a Szekció szeretné segíteni a tagjaink egyszerűbb ügyintézését az 

új számítógépes mobil programok bemutatásával (DÁF, e-személyi).  
 
Az év során az egészségmegőrző Szenior Program keretében előadást tervez szervezni az 

öregedést befolyásoló faktorok megismerése, valamint olyan lehetőségek bemutatása érdekében, 
amelyek életmódunkat jó irányba befolyásolhatják. 

 
Részleteiben a mellékletben található meg a javasolt keretprogram.  
 
A levezető elnök megkérdezi a Közgyűlés résztvevőit, hogy van-e kérdés, vélemény, 

javaslat az elhangzottakkal kapcsolatban. 
 
Elsőnek Gabrovszky Gábor ny. alezredes kér szót. Két felvetése van: 
 
- emlékeztet rá, hogy valamikor az MK KFH állományában szolgált Heiszmann György ny. 

ezredes, aki mintegy India szakértővé képezte magát, s jelenleg is naprakész 
információkkal rendelkezik. Könyvet is írt visszaemlékezéseiből. Javasolja, hogy egyszer 
egy könyvbemutatóra meghívhatnánk; 

- a klubhelyiség kis befogadóképessége miatt javasolja, hogy nagyobb érdeklődésre számot 
tartó rendezvények esetében vizsgáljuk meg, hogy a NKE Zrínyi campusán található Tudós 
Kávéház alkalmas lehet-e ilyen rendezvények lebonyolítására. 

 
Az elnök válaszol a felvetett kérdésekre: 
 
- a Tudós Kávéházzal kapcsolatban elmondja, hogy ismeri a helyet, de sajnos a 

befogadóképessége szinte megegyezik a klubhelyiségével. Ott is kb. 40 fő fér el. Ha 
nehézség adódna teremügyben, ez is egy lehetőség, bár ismeretei szerint túlterhelt, 
nehézséget okozhat az időpontegyeztetés. Mindenesetre köszöni a felvetést; 

- Heiszmann György ny. ezredessel kapcsolatban kéri, hogy tudassa vele, szívesen látjuk 
tagjaink sorában is, de természetesen a könyvbemutató is jó ötlet, mert a könyv maga 
érdekes. 

 
 Egyéb kérdés, hozzászólás nincs – állapítja meg a levezető elnök. 
 
Ezután a levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a munkatervet.  
 
A Felderítők Társasága Egyesület 2025. évi munkatervét a Közgyűlés egyhangúan 

elfogadta. 
 
 
5. sz. napirendi pont 
 
A levezető elnök felkéri Szabó Gerzson dandártábornokot, a KNBSZ igazgatóját 

(főigazgató-helyettesét), hogy adja át az elismeréseket. Dr. Tömösváry Zsigmond ny. 
dandártábornok, az Egyesület elnöke felolvassa a parancsot, amelyben a KNBSZ főigazgatója, 
Tajti Norbert vezérőrnagy emléktárgyban részesíti: 

 
- Tiszai Gyula ny. ezredest; 
- Gabrovszky Gábor ny. alezredest. 
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A Felderítők Napján elismerésben részesült, de akkor betegség miatt távol lévő Vágány József 

ny. alezredesnek is most adja át Szabó Gerzson dandártábornok az elismerést. 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok, az Egyesület elnöke ismerteti, hogy a 

Felderítők Társasága Egyesület Elnöksége kiket javasol a Közgyűlésnek „Örökös Tiszteletbeli Tag” 
cím adományozására: 

 
- Pászka Tibor ny. dandártábornok; 
- Altorjai Sándor ny. ezredes (betegség miatt távol); 
- Csepregi László ny. ezredes; 
- Szűcs Lajos ny. alezredes. 
 
A javasolt személyeket a Közgyűlés egyenként és egyhangúan megszavazza. 
 
Az elnök spontán, lehetőség híján az Elnökséggel való egyeztetés nélkül, de a Közgyűlésen 

korábban elhangzottak alapján javasolja a Közgyűlésnek, hogy Vékás-Kovács Imre ezredesnek 
posztumusz ítélje oda az „Örökös Tiszteletbeli Tag” címet. A Közgyűlés egyhangúan megszavazza 
az előterjesztést. 

 
Végül a levezető elnök mindenkinek megköszöni a jelenlétet a Közgyűlésen. Jó egészséget és 

jó munkát kíván. 
  

Befejezésül meghallgattuk a Szózatot, majd bezárta a Közgyűlést. 
 
 
Budapest, 2025. március 1-jén. 

 
 
 
   / Széles Ernő ny. ddtbk. /  / Dávid Ede ny. alez. / 

   levezető elnök         jegyzőkönyvvezető 
 
 
 

 
       / Talián István ezredes /                    / Síkvölgyi László ny. alezredes/ 
                jkv. hitelesítő               jkv. hitelesítő 
 

 
 

/ Dr. Tömösváry Zsigmond nyá. ddtbk. / 
    elnök 
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Képek: 
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